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پورموسوی
امید علی نجفی سرپرست باشگاه 
اســتقلال خوزســتان دربــاره ادامــه 
همــکاری بــا ســیروس پورموســوی 
می گویــد: »اگــر اراده کنــم همیــن 
امــروز می توانــم بــا چنــد ســرمربی 
وارد مذاکــره شــوم امــا ایــن کار چه 
خاصیتــی بــرای فوتبــال خوزســتان 
خواهــد داشــت؟ پیــش از ایــن هم 
حمایت خودم را از آقای پورموسوی 
اعــلام کــرده بــودم و اخیــراً نیز آقای 
علــی محمدی رئیس شــرکت گروه 
ملــی فولاد ایــران صراحتــاً حمایت 
صد درصدی خود را از سرمربی تیم 
اعــلام کــرد و ایــن یعنــی مــا تغییری 
در دســتور کار نداریــم. از همــه 
اهالی رســانه و پیشکســوتان بزرگ 
اســتان خوزســتان هم می خواهیم 
بــه کمــک باشــگاه بیاینــد تــا همــه 
بــا هــم از اســتقلال خوزســتان کــه 
نماینده این اســتان اســت حمایت 
کنیــم تــا کاری کــه شــروع شــده بــه 
ســلامت بــه ســر منــزل مقصــود 
برسد.« نجفی با اشاره به اعتمادی 
کــه  بــه کادرفنــی این باشــگاه دارند 
این طــور می گویــد: »اگــر در ادامــه 
نیــز پیوســته منفی نتیجــه بگیریم، 
نــه مــن و نــه هیأت مدیــره نبایــد به 
هیچ ســرمربی جز پورموســوی فکر 
کنیــم. ایــن مهــم را هــم آقــای علــی 
محمــدی مدیرعامــل شــرکت گروه 
ملــی نیــز پذیرفتــه اســت. بــه هــر 
حــال تیــم ماننــد درختــی اســت که 
بــه تازگــی ســبز شــده اســت و نباید 
هم انتظار غیرمنطقی از آن داشــته 
باشــیم و نــه ســطح توقعات مــان 
را پاییــن بیاوریــم. بــه خــود آقــای 
پورموســوی هم گفته ام دخالتی در 
کار شــما در مســتطیل سبز ندارم و 
کارم تنها ساختارسازی و پشتیبانی 
اســت و در همیــن راســتا همکاری 
خوبــی بیــن مــا وجــود دارد. فکــر 
می کنــم همــه متوجــه موضــع من 
و مدیرعامــل شــرکت گــروه ملــی 
دربــاره ســرمربی و وضعیــت تیــم 

شــده اند.«

مظفری زاده، سخنگوی 
سرمربی تراکتور

خمس از برنامه ریزی 
ناراحت است

ســعید مظفــری زاده مدیــر تیــم 
فوتبــال تراکتــور بــا انتقــاد شــدید 
از نحــوه برگــزاری مســابقات لیــگ 
می گویــد: »خــدا را شــکر همــه 
بازیکنــان در تمرینات حضور دارند 
و بجــز بلاتکلیفــی مشــکل دیگــری 
نداریــم. برنامه ریــزی بــه حــدی 
افتضــاح اســت کــه حرفــی باقــی 
نمی مانــد. هر روز آدم برای خودش 
برنامــه مشــخص می کنــد، امــا از 
خواب که بیدار می شویم منتظریم 
بگوینــد فــلان برنامه کنســل شــده 
اســت! متأســفانه هیــچ چیــز ثبات 
نــدارد. بــا ایــن برنامه ریــزی نــه تنها 
فوتبال مــان جلو نمــی رود، مطمئن 
باشید روز به روز عقب تر می مانیم. 
فوتبــال مجموعــه ای از کارهــا و 
برنامه هاســت. براســاس برنامــه 
مســابقات، تمرینــات و بدنســازی 
هــم تغییــر می کنــد، ولــی هیچ چیز 
ما مشخص نیست. تمام کارهایی 
کــه انجــام دادیم تا الان از بین رفته 
اســت و نمی دانیــم چــه کار کنیــم. 
یعنــی از ایــن بدتــر نمی شــود.« او 
در پاســخ بــه ایــن پرســش کــه پاکو 
خمــس چــه نظــری دربــاره برنامــه 
لیــگ برتــر دارد ایــن طــور می گوید: 
»او بســیار ناراحــت اســت. قطعــاً 
هــر تیمی که براســاس برنامه ریزی 
جلــو برود، از ایــن وضعیت ناراحت 
اســت. این نشــان می دهد لیگ ما 
بــرای رفع تکلیــف برگزار می شــود؛ 
وگرنــه این روش برگزاری با تعاریف 
اســتاندارد دنیــا همخوانــی نــدارد. 
ایــن یــک رفــع تکلیــف اســت تــا 
در اوقــات فراغت شــان یــک بــازی 
برگــزار کننــد و بعــد ســازمان لیگ و 
فدراســیون بگوینــد ما لیــگ برگزار 

کردیــم.«

 zخبر و مصاحبه

صادق درودگر

بلیت ها یک سوم قیمت

صــادق درودگــر، مدیرعامــل باشــگاه نســاجی دربــاره بلیــت فروشــی بــازی 
تیمش مقابل الهلال عربســتان می گوید: »قیمتی که برای بلیت های بازی 
در نظر گرفتیم، تقریباً یک ســوم قیمتی اســت که باشــگاه های دیگر ایران 
بلیت ها را در ورزشــگاه آزادی به فروش می رســانند. نظر مالک باشــگاه ما 
)رضا حدادیان( این اســت که بهترین ســرویس را به هواداران ارائه بدهیم 

و مســائل مالی برایمان مطرح نیســت«

هدایت ممبینی

احتمال تغییر رأی

هدایت ممبینی دبیرکل فدراســیون فوتبال، درباره فرجام خواهی باشــگاه 
ســپاهان نســبت به رأی کمیته انضباطی می گوید: »باشــگاه سپاهان پس 
از رأی اخیر کمیته انضباطی، در مهلت قانونی نســبت به ثبت درخواســت 
اســتیناف اقدام کرد. روشــن اســت که ارکان قضایی فدراســیون مســتقل 
هســتند و رأی خود را از مجمع گرفته اند و هر تصمیمی در این باره و ســایر 

موارد گرفته شــود، ابلاغ خواهد شــد.«

محمد قربانی

الاتحاد مهمترین بازی سپاهان

هافبک تیم فوتبال ســپاهان در خصوص شــرایط تیمش پیش از بازی با الاتحاد 
عربســتان می گوید: »خوشــبختانه شــرایط بازیکنان تیم خوب اســت و بازیکنان 
مصدوم تقریباً به تیم اضافه شــده اند، امیدوارم بازی خوبی داشــته باشیم. فکر 
می کنــم ایــن مســابقه مهم ترین بــازی ما در این گروه به شــمار مــی رود. بنابراین 
مســأله مهــم آن اســت کــه بایــد در این مســابقه نتیجــه بگیریــم، امیدواریم این 
بازی با پیروزی برای تیم ما همراه باشــد زیرا بچه ها شــرایط روحی خوبی دارند.«

 zمصاحبه

محمــد آبشــک هافبــک تیــم فوتبــال 
فــولاد خوزســتان دربــاره وضعیــت 
تیمــش و اینکــه بعــد از تغییــر کادر 
فنــی حاشــیه های ایــن تیــم از بیــن 
رفتــه می گویــد: »بــه هــر حــال جــوی 
کــه در فــولاد وجــود داشــت، اصــلاً 
خــوب نبود و هــواداران بارهــا در مورد 
علیرضــا منصوریــان موضــع گرفتند و 
ایــن باعــث شــده بــود حتــی بازیکنــان 
در زمیــن مســابقه تمرکــز نداشــته 
باشــند. متأســفانه فولاد متأثــر از این 
مســأله ضربــه شــدیدی خــورد و نتایج 

بــدی در شــروع لیــگ گرفــت. شــرایط 
طــوری بــود کــه در نهایــت منصوریــان 
جــدا شــد و البتــه این را هــم بگویم که 
مــا می توانســتیم در بــازی بــا صنعــت 
نفــت آبــادان و گل گهــر نتایــج بهتــری 
بگیریــم. الان تیــم آرامــش دارد و 
امیدوارم نتایجی را که گرفتیم، جبران 
کنیــم چــون ایــن نتایــج درشــأن فولاد 
نیســت.« شــاید تعطیلــی لیــگ اتفاق 
خوبــی بــرای آنهــا بود.»هنــوز چیــزی 
مشخص نیست و باید بازی ها شروع 
شود، ولی در مجموع هیچ کس از این 

تعطیلی هــا رضایــت نــدارد. الان حتی 
لیگ هــای درجــه دو و ســه آســیا هم با 
نظم خاصی برگزار می شود، ولی ما راه 
را اشــتباه می رویــم و ایــن برنامه ریــزی 
اصــلاً درســت نیســت. مــا جــدا از این 
موضــوع در خیلــی از چیزهــای دیگــر 
مشکل داریم و ما که بازیکن هستیم 
ایــن مشــکلات را بــا تمــام وجود حس 
می کنیــم. همــه می داننــد کــه فوتبال 
ایــران مســیر خــودش را اشــتباه طــی 
می کند.« او درباره سرمربی اسپانیایی 
تیمش این طــور می گوید: »مارتینس 

از نظر من مربی خوبی اســت و کارش 
را بلــد اســت. فکــر می کنــم ســبک او 
در فوتبــال ایــران جــواب بدهــد. البته 
مــا نبایــد توقــع داشــته باشــیم کــه 
مارتینــس بــه تنهایــی تیــم را نجــات 
دهــد، مــا بازیکنان، مدیریت باشــگاه 
و هــواداران بایــد کمــک کنیــم تا فولاد 
بتوانــد بــه روزهــای خوبــش برگــردد. 
مــن از خجالــت نمی توانم جدول لیگ 
را ببینــم و محکــوم بــه ایــن هســتیم 
کــه هــر چــه زودتــر نتایــج گذشــته را 

جبــران کنیــم.«

 آغاز مسابقات لیگ قهرمانان آسیا برای 3 
تیــم ایرانی حاضر در این مســابقات کاملاً 
متفــاوت بــود. سرخپوشــان کشــورمان در 
بــازی بــا النصــر شکســت خوردنــد و ایــن 
باخــت باعث پایین آمــدن روحیه این تیم 
شــد. ســپاهان، دیگــر نماینده کشــورمان 
هــم با تیم نیــروی هوایی عراق به تســاوی 
دســت یافــت و ایــن تــک امتیــاز می تواند 
اندوختــه خوبــی بــرای ایــن تیــم در ادامــه 
مســیر ســخت لیــگ قهرمانــان باشــد. از 
ســوی دیگــر نســاجی هــم مقابــل بمبئــی 
ســیتی هنــد بــه پیــروزی رســید؛ پیــروزی 
ارزشــمندی کــه باعــث بــالا رفتــن روحیــه 
بازیکنــان ایــن تیــم شــده اســت. حــالا بــا 
این شرایط نمایندگان کشورمان در هفته 
دوم مســابقات بایــد بــه مصــاف حریفــان 
خود بروند. پرســپولیس میهمان الدحیل 
است و تیم های سپاهان و نساجی هم به 
ترتیــب میزبــان الاتحاد و الهلال هســتند.

جــلال چراغپــور، کارشــناس فوتبــال در 
گفت و گــو بــا »ایــران ورزشــی« بــه تحلیــل 
شــرایط تیم هــای ایرانــی در هفتــه دوم 
لیــگ قهرمانــان آســیا پرداخــت. چراغپــور 
در خصــوص دیــدار پرســپولیس – النصــر 
و شکســت سرخپوشــان درایــن بــازی 
می گویــد: »پیــش از برگــزاری دیــدار 
پرسپولیس با نماینده عربستان یک گونه 
ترســیدن خفیف در بازیکنان پرسپولیس 
اتفــاق افتــاد و ایــن موضوع کاملاً مشــهود 
بــود کــه بازیکنــان پرســپولیس بــه نوعــی 
خودشــان را از پیــش باخته می دانســتند. 
اگــر مــا روی مســائل روانــی ایــن بــازی کار 
می کردیــم و از مشــاوره روانشناســان 
اســتفاده می کردیــم، ترســی کــه ناشــی از 
حضــور بازیکنــان درجــه یک دنیــا همانند 
رونالدو و مانه در بازیکنان پرســپولیس به 
وجــود آمــده بــود، کمتــر می شــد و شــاهد 
یکســری از اتفاقات در این بازی نبودیم.«

چراغپــور بــا اشــاره بــه این موضــوع که کار 
روحــی - روانــی بازیکنان پرســپولیس پس 
از این باخت بســیار ســخت شــده اســت، 
می گویــد: »بــازی بــا النصــر نشــان داد کــه 

پرســپولیس در بــازی دوم مقابــل الدحیل 
قطــر عناصر روانی برای کپ کردن را دارد. 
در واقع بازیکنان تیم از نظر روحی شرایط 
مناســبی ندارند و مدیران و مسئولان تیم 
بایــد در ادامه مســیر بــه داد روحیه خراب 
بازیکنــان پرســپولیس برســند. ایــن نــوع 
فوتبــال بحــث فنــی نــدارد و در واقــع ایــن 
فوتبال روحی- روانی اســت که به آن روان 
حرکتــی )psychomotor( می گوینــد. 
ژوزه مورینیــو وقتــی ســردار آزمــون بــه این 
تیم رفت اعلام داشــت که ســردار آمادگی 
بــازی نــدارد و مــا هــم همیــن حرف هــای 
مورینیــو را ترجمه کردیــم که البته ترجمه 
مــا درســت بــود امــا حرف هــای مورینیــو را 
بــه درســتی متوجــه نشــدیم. ایــن آمادگی 
کــه مورینیــو در مــورد آن صحبــت کــرد بــا 
آمادگــی بدنــی کامــلاً متفــاوت اســت و در 
واقــع مورینیــو معتقــد بــود کــه ســردار از 
نظــر روان حرکتــی آمــاده نیســت. مــا در 
فوتبال مــان موضــوع روان حرکتــی را بــه 
هیــچ وجــه نداریــم و در اکثر اوقــات از این 

نقطــه ضربــه می خوریــم.«
ایــن کارشــناس فوتبال در خصــوص بازی 

بعــدی پرســپولیس بــا الدحیــل می گویــد: 
»صــاف بــودن چمــن ســرعت بازیکنــان 
رقیــب و ابتــکار عمــل را بــالا می بــرد و ایــن 
موضــوع باعــث می شــود تــا تیــم تغییرات 
عمده ای داشته باشد. مثلاً بازیکنان باید 
کفش شــان را تغییر دهند، چرا که بازی با 
آن کفش باعث می شــود بازیکن در زمین 
مخملــی ســر بخورد و نتواند بازی درســتی 
انجــام دهد. درمــورد الدحیــل باید بگویم 
که این تیم به بلوغ فوتبالی نرسیده است 
و پرســپولیس می توانــد از نظر فنی مقابل 
ایــن تیــم عملکــرد خوبــی داشــته باشــد 
 امــا همانگونــه کــه گفتــم ایــن تیــم از نظر 

روحی- روانی شرایط خوبی ندارد.«
او در مــورد تیــم ســپاهان و دیــدار اول این 
تیــم بــا نیــروی هوایــی و بــازی بــا الاتحــاد 
می گوید: »سپاهان شرایط بهتری نسبت 
بــه پرســپولیس دارد و ایــن تیــم بــه هدف 
خــود در بــازی اول رســید و مقابل نماینده 
عراق در کشــورش به تک امتیاز رســید که 
ایــن اتفــاق خوبی بود. اما دیدار ســپاهان- 
الاتحــاد یــک رویارویــی آســیایی بــا تمــام 
محتویــات محســوب می شــود. ســپاهان 

در حــال حاضــر تمــام بــار فوتبــال ایــران را 
بــه دوش می کشــد و از نظــر من بــازی این 
تیــم بــا الاتحــاد بــازی پــرو پیمانــی خواهد 
بــود. ســپاهان تمــام شــرایط را دارد و ایــن 
تیــم یــک مربی خــوب و قابل احتــرام روی 
نیمکــت دارد که مســیر موفقیت را خیلی 
خــوب می دانــد.«  چراغپــور در خصــوص 
پیروزی نســاجی مقابل بمبئی سیتی هند 
و دیــدار دوم ایــن تیــم با الهلال عربســتان 
بیــان می کنــد: »نســاجی بــه خوبــی بــازی 
بــا نماینــده هنــد را بــا پیــروزی بــه پایــان 
رســاند. مــا نبایــد در مــورد جایــگاه فوتبال 
هند ســاده انگاری داشته باشیم و پیروزی 
نماینــده کشــورمان را مقابــل نماینده این 
کشــور بی اهمیت بدانیــم. فوتبال هند در 
حال پیشــرفت اســت و می تــوان در آینده 
نزدیــک شــاهد درخشــش تیم هــای ایــن 
کشــور در لیگ قهرمانان آســیا باشــیم. در 
مــورد الهــلال بایــد بگویــم کــه ایــن تیم به 
بلــوغ فوتبالــی خــود رســیده اســت. البتــه 
نیمــار همان نیمار همیشــگی نیســت اما 
ایــن بازیکن می تواند عامــل اخطار و حتی 

اخــراج بازیکنان نســاجی شــود.«

چراغپور: نیمار، نیمار همیشگی نیست

به داد روحیه خراب پرسپولیس برسید

 zنقل قول

سبک مربیگری مارتینس در ایران جواب می دهد

آبشک: از خجالت جدول لیگ را نمی بینم

سپاهان شرایط 
بهتری نسبت به 

پرسپولیس دارد و 
این تیم به هدف 
خود در بازی اول 

رسید و مقابل 
نماینده عراق در 
کشورش به تک 

امتیاز رسید که این 
 اتفاق خوبی بود. 

 اما دیدار 
سپاهان- الاتحاد 

یک رویارویی 
آسیایی با تمام 
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